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Skup{tina op{tine Pro ku p -
qe usvojila je Izve{taj o iz vr -
{ewu buxeta za period od 1.1. do
30.9.2014. godine. Odbornici su u
okviru diskusije razmatrali
pri hode i rashode za taj period,
ali su se svi slo`ili da je ovo-
godi{wi buxet bio restrikti-
van.

- To zna~i da smo morali vi -
{e da {tedimo, da vodimo ra~una
o svakom utro{enom dinaru. Jo{
na po~etku godine ostali smo bez
znatnih prihoda, a to je nadokna -
da za gradsko gra|evinsko zem q -
{te, {to zna~i da smo morali da
nalazimo re{ewa i nadomestimo
taj nedostatak koji iznosi oko
140 miliona dinara, rekao je
pred sednik SO Prokupqe Ra-
doslav Mihajlovi}. On je tako|e
istakao da su odbornici podr`a -
li odluke koje }e re{iti goru}a
pitawa u prokupa~koj op{tini.

Usvojena je odluka kojom se
pristupa izradi Plana detaqne
regulacije „Gradsko grobqe“, ta -
ko da }e ovaj problem biti re{en

na novoj lokaciji. Radi se o pros-
toru koji se grani~i sa seoskim
\ureva~kim grobqem i koji pri-
pada Op{tini, tako da je i najpo -

vo  qniji jer ne iziskuje dodatne
tro{kove. Tako|e je jednoglasno
podr`an i Predlog Odluke o iz -
ra di Plana detaqne regulacije

„Privredna zona Beloqin“, kako
bi se investitoru, nema~koj kom-
paniji koja planira izgradwu fa -
brike za preradu vo}a, omogu }i-

lo da {to pre realizuje taj pro-
jekat.

Skup{tina je usvojila i pred-
log za imenovawe novih direk-

tora. Za vr{ioca du`nosti di-
rektora Doma zdravqa imeno va -
na je dr Mirjana Miladinovi},
kao i za vr{ioca du`nosti dire -
ktora „Gradskog vodovoda“ dipl.
ma{inski in`ewer Vladimir
Novakovi}. 

U nastavku sednice usvojen je
Pravilnik o organizaciji i radu
manifestacije Festival de~jeg
stvarala{tva FEDES, Odluka o
izmeni Odluke o Op{tinskom
ve }u, kao i re{ewa o imenovawu
~lanova {kolskih odbora. Od bo -
r nici su upoznati i sa Informa-
cijom o pripremqenosti {ko la i
pred{kolske ustanove za
2014/2015. godinu, o jesewoj setvi,
stawu zasada ko{ti~avog vo}a i
preduzetim merama na suzbijawu
{teto~ine ̀ ilogriz na podru~ju
op{tine Prokupqe. 

Odbornici SO Prokupqe
jo{ jednom }e zasedati, kako bi
na kraju ove godine usvojili jo{
veliki broj odluka, va`nih za
rad i razvoj Op{tine Prokupqe.

Q.M.

Ve}nici Op{tine Prokupqe
podr`ali su odluke koje su se
na{le na dnevnom redu 15. sed-
nice i od izuzetnog su zna~aja za
daqi razvoj op{tine. Predsed-
nik Op{tine Prokupqe Miro-
qub Paunovi} je istakao kao
najva`niju ta~ku nacrt Odluke o
izradi plana detaqne regulacije
„Privredna zona Beloqin“.

- Ciq dono{ewa ove Odluke
je stvarawe planskih i urban-
isti~kih uslova za izgradwu
Pri vredne zone, kako bi se stvo-
rili uslovi za proizvodwu i
poslovne aktivnosti. Ova Odlu -
ka je jako bitna, jer se na loka ci -
ji biv{e zemqoradni~ke zadruge
u Beloqinu, u saradwi sa nema ~ -
kim investitorom planira iz-
gradwa fabrike za preradu vo}a,
proizvodwu sokova, vo}nih pirea
i su{ara, rekao je predsednik
Paunovi}. 

Ve}nici su, tako|e, podr`a -
li jo{ jednu izuzetno va`nu od-
luku, koja }e poboq{ati stawe
najugro`enijih stanovnika pro -
ku pa~ke op{tine, koji su uda qe -
ni od grada i nisu u mogu}nosti
da svakodnevno dolaze u Crveni
krst kako bi preuzeli obrok.
Radi se o starim i bolesnim li -
cima, kojih ima oko 112, kao i vi -
{e~lanim porodicama koje `ive
u udaqenim selima. S obzirom na

predstoje}i zimski period, Ve}e
je odlu~ilo da se izdvoje sredstva
u iznosu od 450 hiqada dinara,
koja }e biti usmerena Crvenom
krstu i namewena za nabavku hra -
ne koja }e biti distribuirana
ovoj kategoriji gra|ana.

Dugogodi{wi problem pros-
tora na Gradskom grobqu, zbog
nemogu}nosti pro{irewa bi}e
re{en na novoj lokaciji \ure -
va~ka utrina. Op{tinsko ve}e je
razmatralo nacrt Odluke o iz -
radi plana detaqne regulacije,
kako bi se stvorili planski i ur-
banisti~ki uslovi za izgradwu
novog grobqa.

Iz teku}e buxetske rezerve
izdvojena su sredstva u iznosu od
104.688,00 dinara za KJP „Grad-
ski vodovod“, u svrhu nadoknade
tro{kova sanacije vodosnabde-
vawa me{tanima Gorweg Kordi -
nca i pojedinih delova grada.

Iz iste kase izdvojeno je 350
hiqada dinara Mesnoj zajednici
„Ratko Pavlovi} ]i}ko“ za sa -
naciju Pojatske ulice, 25 hiqada
Crvenom krstu za tro{kove obu -
ke iz prve pomo}i za jedinice ci -
vilne za{tite, 161.500,00 dinara
Udru`ewu Roma „Carina“ za or-
ganizovawe Smotre folklora,
re  citatora i ~estitki. Za ostva -

rivawe bezbednosti dece, iz te -
ku}e buxetske rezerve izdvojena
su sredstva na mese~nom ni vou za
prokupa~ke osnovne {kole.

Ve}e je na sednici razmatra -
lo i Pravilnik o organizaciji i
radu manifestacije od zna~aja za
grad Festival de~ijeg stvarala -
{tva - FEDES, koji }e biti upu -
}en Skup{tini na usvajawe. Ta -
ko|e su ve}nici upoznati i sa
predlogom zakqu~ka za preduzi-
mawe aktivnosti neophodne za
reorganizaciju javnih preduze}a
~iji je osniva~ Op{tina.

Donet je i zakqu~ak kojim se
obavezuje Odeqewe za urbanizam,
stambeno-komunalne delatnosti
i gra|evinarstvo da sprovede ak-
tivnosti kako bi se raelizovao
projekat „Izgradwa mosta-pro-
pusta na mestu ukr{tawa Veli -
}kog potoka i ulice 8. mart“, ko -
ji }e finansirati me{tani ovog
dela grada. Na taj na~in bi}e re -
{en ovaj dugogodi{wi problem,
koji predstavqa veliku opasnost
od izlivawa potoka.

Ve}nici su upoznati i sa in-
formacijama o pripremqenosti
{kola i pred{kolske ustanove,
o jesewoj setvi, stawu zasada ko -
{ti~avog vo}a i preduzetim me -
rama na suzbijawu `ilogriza na
teritoriji op{tine Prokupqe.

Q.M.

Odr`ana sednica Skup{tine op{tine Prokupqe

Izve{taj o buxetu i novi direktori

Odr`ana sednica Op{tinskog ve}a

Predlozi za daqi razvoj op{tine
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Predsednik Op{tine Pro ku -
pqe Miroqub Paunovi}, uo~i
na stupaju}e Nove 2015. godine
govori o najve}im problemima
na{e Op{tine u protekloj godi -
ni u oblasti privrede i zapo{ -
qa vawa, kao i o realizaciji
in fra strukturnih planova, koji
}e uticati na poboq{awe uslova
`ivota i rada  stanovnika na{e
op{tine. 

Govore}i o onome {to je do
sa da u~iweno i o velikim napor-
ima aktuelnog op{tinskog ruko -
vo dstva da pokrene posustalu
pri vredu, Paunovi} izra`ava
nadu da }e, ve} po~etkom nove go-
dine, sve krenuti br`e da se od -
vi ja i najavquje nove privredne
planove i saradwu sa inostranim
investitorima, koji }e u~initi
da izvestan broj qudi, koji su sa -
da bez posla, na|e stalno zapo -
slewe.

Bolna rana na{e op{tine je

velika stopa nezaposlenosti.

Koliko ste vi, kao nova lokalna

vlast, za prethodnih pet meseci

uspeli da prevazi|ete taj prob-

lem i da stvorite neku povo-

qniju klimu?

- Kao {to je poznato, na evi-
de nciji Nacionalne slu`be za
zapo{qavawe nalazi se oko 8.000
qudi. Svesni smo toga i ~inimo
maksimalne napore da pove}amo
broj zaposlenih u smislu do vo |e -
wa investitora i uspostavqawa
saradwe sa kompanijama u na{em
gradu, kako bi na bilo koji na~in
pove}ali broj radnih mesta. 

Stalno pregovaramo sa pote -
n cijalnim investitorima. U zav -
r{noj su fazi razgovori sa ne -
ma~kom firmom Topas production o
izgradwi fabrike vo}nih ce|e -
nih sokova i hladwa~e i su{are
u Beloqinu. Vrednost investi-
cije je oko pet miliona evra. U
ovoj fabrici, za po~etak, treba
da se zaposli oko 100 qudi..

Najavili ste i formirawe

nove privredne zone Hisar. Do -

kle se stiglo sa tim projektom

i kada }e taj prostor biti op -

re mqen za potencijalne inve -

sti tore?

- Nova privredna zona Hisar
nam je jako zna~ajna, jer danas in-
vestitore ne mo`ete dovesti
uko liko im ne ponudite odre|ene
uslove za rad i izgradwu novih
fabrika. U toku je izrada plan -
ske dokumentacije, na osnovu koje
sledi postupak oko izgradwe in-
frastrukture ove nove priv red -
ne zone i stvarawe uslova za
do vo|ewe budu}ih investitora.

Pored dugova od prethodne

vlasti nasledili ste i zapo~e -

te projekte,  novo obdani{te i

zgradu Doma kulture.

- Ta~no, osim dugova, koji na
osnovu do sada obra|enih poda ta -
ka iznose 1.100.000 dinara, nas le -
dili smo i zapo~ete, a neza vr-
{ene objekte u gradu. Na prvom
mestu je objekat de~jeg obdani { -
ta u Soki}evom bulevaru. Pro-
teklog meseca radili smo na
in frastrukturi oko zgrade ob-
dani{ta. Trenutno je u toku pro-
jektovawe, a zatim i izgradwa
kotlarnice. Lokalna samouprava
je obezbedila osam miliona di-
nara za opremawe obdani{ta.
Pr vo smo poku{ali da obezbedi -
mo sredstva putem donatora, ali
desio se Obrenovac, poplave.
Ima li smo i obe}awe Ambasade
Japana da dobijemo sredstva za
opremawe obdani{ta, me|utim,
donaciju su usmerili na sanira -
we {tete od poplava u Obreno -
vcu, tako da smo mi morali da
u~inimo napor i obezbedimo
sre d stva za opremawe obdani{ta.
Raspisivawe javnog tendera za
op re mawe obdani{ta je propalo,
jer nije bilo ponu|a~a, tako da
smo sada u{li u novi postupak
javne nabavke i o~ekujemo da }e -
mo po~etkom naredne godine to
zavr{iti i opremiti obdani{te.
Svakako da nam je jako bitan kul-
turni i javni `ivot u gradu i iz
tog razloga mi, kao rukovodstvo
Op{tine, ~inimo maksimalne
na pore da i taj objekat stavimo u
funkciju. Me|utim, javio se imo -
vinsko-pravni problem sa Sin -
di katom, tako da upravo radimo
na re{avawu tog pitawa, a nakon
toga }emo pristupiti zavr{etku
i te zgrade, wenom opremawu i
sta vqawu u funkciju objekta, ko -
ji je preko potreban na{im gra -
|anima i ustanovama kulture. 

Zgrada Doma Vojske je sada

vla sni{tvo lokalne samouprave,

dokle se stiglo sa adaptacijom

te zgrade i ko }e biti u wu use-

qen?

- Op{tina Prokupqe je taj
objekat kupila od Vojske Srbije.
Me|utim, javio se problem, jer
ni su redovno pla}ane ugovorne
obaveze, tako da ovih dana prego-
va ramo sa Vojskom Srbije, Mini -
starstvom odbrane i Repub li-
~ kom agencijom za imovinu, kako
bismo na{li re{ewe da taj ob-
jekat isplatimo. Znate da imamo
problema sa finansijskim sred-
stvima, da je buxet u velikoj du-
bi ozi i to smo predo~ili Repu-
b li ~koj agenciji za imovinu i
Ministarstvu odbrane. Ja se na -

dam da }emo posti}i dogovor. Ve}
smo utvrdili da su prioriteti
kod useqavawa na{e slu`be koje
pla}aju kiriju na drugim mestima
u gradu.

U blizini sredwe Poqopriv -

redne {kole nalazi se nekada{we

gradili{te sportske hale, {ta

planirate s tim?

- Odlu~ili smo da uputimo za-
htev Evropskom PROGRESu za
finansirawe projektnotehni~ke
dokumentacije ure|ewa i za ot-
varawe nove pijace na tom mestu.

Ono {to  sve interesuje je

sud bina Fabrike mineralne vode

„Milan Toplica“ u Tularu. 

- ^inimo napore da na|emo
investitora. Na`alost, u razgov-
o rima sa poslovodstvom fabri -
ke, kako bi pokrenuli proizvo d-
wu, nismo nai{li na razumeva -
we, pa smo oduzeli eksploatacio -
no pravo Fabrici „Milan Top -
lica“.

S obzirom da je fabrika u
ste ~aju, ona je u nadle`nosti
Age ncije za privatizaciju i mi
tu ne mo`emo puno da u~inimo,
ali smo u~inili ono {to smo mo -
gli, vratili smo eksploataciono
pravo Republici Srbiji, odnosno
Ministarstvu rudarstva i ener-
getike. Sada kada imamo pravo na
eksploataciju vode, tra`imo in-
ve stitore i najboqa re{ewa, ka -
ko bismo pokrenuli proizvodwu

u fabrici. Ako ne na|emo re{e -
we sa starim vlasnikom, tra`i -
}emo novog investitora. 

Prioritet na{e Op{tine je
poqoprivreda, posebno proiz vo -
dwa vo}a,  vi{we i {qive. Pro -
iz vo|a~i ni ove godine nisu za do-
voqni ni onim kako je tekao ot -
kup, ni otkupnom cenom.

Po proizvodwi vi{we mi
smo na prvom mestu u Srbiji, a na
tre}em po proizvodwi {qive.
O~ekivano je da su se javili pro -
blemi u ovogodi{wem otkupu vi -
{a wa, iz prostog razloga {to
nemamo uskla|ene proizvo|a~ke
i prera|iva~ke kapacitete. Iz
tih razloga nastojimo da u Belo-
qinu izgradimo fabriku za pro -
izvodwu sokova, hladwa~u i
su {aru i uskladimo proizvo|a -
~ke i prera|iva~ke kapacitete.

Mo`emo li o~ekivati da }e

naredne godine otkup vo}a boqe

funkcionisati i da li obe}a v-

ate da }ete i daqe voditi raz-

go vore i biti veza izme|u

pro izvo|a~a, otkupqiva~a i

pre ra|iva~a vo}a?

- Sve ono {to ~inimo treba
da doprinese re{avawu proble -
ma. Tu mislim na po~etak izgra d -
we fabrike u Beloqinu koja }e
preuzeti velike koli~ine vo}a.
Postoje i drugi investitori, ko -
ji grade kapacitete za otkup vo -
}a, hladwa~e i su{are i ukoliko

Intervju: predsednik Op{tine Prokupqe, Miroqub Paunovi}

Realizacija privrednih planova

- Znam da je godina za nama jedna od najte`ih, koju smo zajedno
pro`iveli trude}i se da sve neda}e koje nas snalaze umawimo i pre-
vazi|emo, kao {to je velika recesija u na{em i va{im ku}nim bux-
etima. Ne mogu da vam obe}am da }e nastupaju}a godina biti lak{a,
ali sa sigurno{}u tvrdim da smo u naporima koje smo zapo~eli na
o`ivqavawu privrede istrajni i da }emo sve {to smo planirali u
tom delu i ostvariti na dobrobit svih nas. Ja bih vas zamolio za jo{
malo strpqewa i mnogo upornosti, jer bez va{e podr{ke ne}emo us-
peti da ostvarimo ono {to smo planirali. U nadi da }emo i u nared-
noj godini biti slo`ni na zajedni~kom zadatku da promenimo sliku
na{e svakodnevnice i u~inimo je lep{om i svetlijom, `elim vam
uspe{nu i sre}nu Novu 2015. godinu, dobro zdravqe, porodi~nu
sre}u, a ujedno ~estitam vam i predstoje}e bo`i}ne praznike, kazao
je predsednik Paunovi}.

NNoovvooggooddii{{wwaa  ii  bboo`̀ii}}nnaa  ~~eessttiittkkaa
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nastavimo sa intenzivnom iz-
gradwom preradnih kapaciteta,
o~ekujemo da u narednom periodu
potpuno re{imo probleme u
otkupu i plasmanu vo}a. 

[ta na{e poqoprivredne

pro izvo|a~e o~ekuje prilikom

eventualnog ulaska Srbije u EU?

-  Nadam se boqi uslovi za
pri marnu poqoprivrednu proiz -
vodwu, jer }e iz pretpristupnih
fondova EU zna~ajna sredstva
bi ti izdvojena za poqoprivredu,
ruralni razvoj i ekologiju. O~e -
kuju se zna~ajna sredstva i na ni -
vou lokalne samouprave iz ev -
rop skih pretpristupnih fondo -
va. Otvaraju se poglavqa iz kojih
se mogu povu}i zna~ajna sredstva,
ali moram da naglasim da na{i
poqoprivredni proizvo|a~i mo -
ra ju da se na boqi i kvalitetniji
na~in organizuju. Da uva`e  pre-
po ruke savetodavne slu`be, dr -
`a vnih organa u smislu primene
i uvo|ewa  standarda za EU. Bez
primene i uvo|ewa standarda ko -
ji se tra`e za EU mi, odnosno po-
qoprivredni proizvo|a~i ne}e
mo}i da plasiraju svoje proiz vo -
de na evropsko tr`i{te. 

Sti~e se utisak da na{i po-

qoprivredni proizvo|a~i ne

pra  te evropske i svetske stan-

darde i nove tehnologije. To je

si gurno zbog nedostatka sred-

stava. Da li lokalna samouprava

mo`e da im pomogne u edukaciji?

- Zadatak poqoprivredne slu -
`be }e biti da se poqoprivredni
proizvo|a~i edukuju za jedan sa -
vremeni vid proizvodwe i uvo |e -

we svetskih standarda. Pre svega,
uvo|ewem Global gap standarda,
koji je standard za poqopriv re -
dnu proizvodwu u Evropi i svetu,
bi}e konkurentniji i samim tim
}e i otkupna cena poqoprivred-
nih proizvoda biti ve}a. To }e
biti dogovorena i kontrolisana
proizvodwa. 

[ta se radi da se podstakne

razvoj poqoprivrede u na{oj op -

{ tini i samim tim motivi{u

mladi qudi da ostanu na selu?

- Planiramo formirawe Fo -
nda za razvoj poqoprivrede koji
}e uticati na to da mlade qude,
ambiciozne poqoprivredne pro -
iz vo|a~e zadr`imo ovde, da me ra -
ma subvencija preko ovog loka l-
nog Fonda za razvoj poqopriv re -
de stvorimo boqe uslove za rad,
da omogu}imo boqu otkupnu cenu
i boqe i povoqnije uslove  za
`i vot ovde, boqe nego {to bi
ima li negde na drugom mestu gde
bi oti{li da rade.

Nepovoqni uslovi za razvoj
poqoprivredne proizvodwe je
razlog i velike migracije stano -
vni {tva iz ruralnih podru~ja u
gradske razvijene sredine. Up-
ravo iz tih razloga dr`ava putem
subvencija, a i mi na lokalu pre-
duzimamo mere da na{e gra|ane,
pre svega mlade qude zadr`imo
na ovom podru~ju, jer imamo  po-

da tak da je izme|u dva popisa sta -
novni{tva oko 5.000 qudi oti{ -
lo sa ovog prostora.  

Fond se osniva radi davawa
podsticaja za unapre|ewe poqo-
privredne proizvodwe. Utvrdi}e
se pravila, done}e se pravilnici
za koje namene i za koje vrste
pro izvoda i delatnosti }e se da-
va ti sredstva. Prioritet }e
imati mladi qudi do 40 godina,
registrovana poqoprivredna
gaz dinstva. Ono {to `elim da
ka`em, a ja sam na{im slu`bama
i dao taj zadatak, da {to vi{e po-
qoprivrednih proizvo|a~a reg-

istruju poqoprivredna gazdi ns-
tva, jer }e to obezbediti potreb -
na finansijska sredstva iz bux-
eta Republike Srbije za poqo -
privredu. Mi smo u prednosti u
odnosu na druge regije jer imamo
potencijale, zemqi{te, zasade, a
nismo registrovali gazdinstva i
po tom osnovu, zato i ne dobijamo
dovoqno finansijskih sredstava. 

Zna se da ve}ina na{eg sta -

novni{tva `ivi od poqopri v -

redne proizvodwe i da se do sada

malo u~inilo na wenom una pre -

|ewu.  Sti~e se utisak da se Va -

{im dolaskom na mesto pred -

sednika Op{tine tu krenulo sa

mrtve ta~ke.

- Ja se sa svojim timom trudim
da stvorimo {to povoqnije us lo -
ve za primarnu poqoprivrednu
proizvodwu, jer poqoprivredna
proizvodwa, u prvom redu vo}ar -
s ka, predstavqa veliku mogu }no -
st za devizni prihod, ne samo za
na{e podru~je ve} i za dr`avu
Srbiju. Sve {to je izgra|eno na
jugu Srbije, izgra|eno je velikim
delom zahvaquju}i obla~inskoj
vi{wi i wu ne smemo nikako u
narednom periodu da zanemari -
mo. I pored svih te{ko}a koje su
prisutne u kampawi otkupa i be -
rbe vi{we, moramo sve vi{e ula-
gati u wenu proizvodwu, moramo
odr`avati zasade i podizati no -
ve, uz poboq{awe tehnologije
proizvodwe.  

Ovaj razgovor predsednik je
iskoristio da svim stano vni ci -
ma na{e op{tine ~estita novo-
godi{we i bo`i}ne praznike.

Snabdevawe vodom je vi{e -
decenijski problem za me{tane
Gari}a koji `ive u vi{oj zoni,
odnosno gorwem delu ovog na -
seqa, koje se vodom snabdeva sa
izvori{ta Dobroti}ka reka.

Prema re~ima rukovodioca
odr`avawa i izgradwe vodovodne
i kanalizacione mre`e KJP
„Gradski vodovod“ Mome Milo-

jkovi}a, lokalna samouprava je
izdvojila sredstva za ovaj proje -
kat, koji }e po~eti da se reali -
zuje nakon pribavqene tehni~ke
do kumentacije.

- U planu je izgradwa pumpne

stanice u Gari}u, sa koje }e se vo -
dom snabdevati stanovnici gor-
weg dela ovog naseqa, odnosno
oni koji `ive u Pasja~koj, Si-

monova~koj, Sokoli~koj i Bol -
ni~koj ulici. Ve}ina doma}in-
stava se vodom snabdeva sa iz  vo  -
ri{ta Dobroti}ka reka, ko je su
me{tani davno sami izgra di li.
Ta voda nije za upotrebu, jer je
hemijski i bakteriolo{ki ne is-
pravna, tako da }e se izgradwom
pumpi dovesti gradska voda do

po stoje}eg rezervoara, a izvo ri -
{te Dobroti}ka reka zatvo riti.
Prikqu~ewem na gradski vodo -
vod snabdevawe vodom ovog dela
grada prelazi u nadle`nost KJP
„Gradski vodovod“, koji vr {i
kontrolu postrojewa, napla tu
vode i brine o urednom i kva  li -
tetnom vodosnabdevawu.   

Q.M.

Op{tina Prokupqe izdvojila je sredstva za pomo} najugro`eni-
jim stanovnicima, koji po obrok Narodne kuhiwe svakodnevno
dolaze iz udaqenih sela prokupa~ke op{tine.

- S obzirom da nam predstoji zimski period, lo{i vremenski
uslovi i ote`an saobra}aj, odlu~ili smo da pomognemo najugro`eni-
jim stanovnicima koji nisu u mogu}nosti da svakodnevno dolaze po
obrok u Crveni krst. Radi se o qudima koji su socijalno ugro`eni,
o vi{e~lanim porodicama i starim i bolesnim licima kojima je
pomo} najpotrebnija, rekao je predsednik Op{tine Prokupqe Mi -
ro qub Paunovi}.

Prema wegovim re~ima, sredstva }e biti usmerena Crvenom
krstu Prokupqe za nabavku konzervirane hrane, koja }e biti dis-
tri buirana u udaqena seoska podru~ja.

Q.M.

Za korisnike Narodne kuhiwe iz udaqenih sela

PPoommoo}}  nnaajjuuggrroo`̀eenniijjiimm  ssttaannoovvnniicciimmaa

Re{avawe vi{edecenijskog problema

Prikqu~ewe na gradski vodovod
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Korisnici socijalne pomo}i sa evidencije Centra za socijalni
rad Prokupqe, wih 900, radno }e biti anga`ovani u prokupa~kim
preduze}ima, ustanovama i radnim organizacijama.

Prema re~ima direktorke Centra Sne`ane Vukadinovi}, svi ko-
risnici socijalne pomo}i pozvani su da se prijave ovoj ustanovi,
kako bi dobili individualne planove za radno anga`ovawe. Na evi-
denciji prokupa~kog Centra za socijalni rad nalazi se oko 900 radno
sposobnih korisnika nov~ane pomo}i. Na osnovu Uredbe koju je
donela Vlada Republike Srbije, oni }e morati da rade ili da se
obrazuju da bi ostvarili to pravo. Onima koji budu odbili posao,
odnosno dodatnu edukaciju od strane Centra za socijalni rad, ma-
terijalna pomo} bi}e prvo prepolovqena, a potom i ukinuta.

- Ovo je adekvatan na~in da socijalno ugro`eni poka`u dobru
voqu i rade}i se odu`e dr`avi koja ih finansijski poma`e. Radno
anga`ovawe nije samo potreba da se novac opravda, ve} da se koris-
nicima socijalne pomo}i pomogne da se izvuku sa margina `ivota.
Radno anga`ovawe nije prinudan rad, ve} predstavqa {ansu da ko-
risnici socijalne pomo}i promene svoje stawe, rekla je Vukadi-
novi}.

Ona je istakla da su u toku pripreme za potpisivawe ugovora sa
prokupa~kim obrazovnim, kulturnim i zdravstvenim ustanovama, kao
i javnim preduze}ima, u kojima }e korisnici socijalne pomo}i biti
radno anga`ovani. Q.M.

Stru~na slu`ba mesnih zajednica je tokom ove godine, u ciqu
poboq{awa uslova `ivota mladih u selima prokupa~ke op{tine,
izgradila sportska igrali{ta u Baj~incu, Reqincu, Dowoj Trnavi
i prigradskom nasequ Plehane ku}e. 

- Na mestima blizu {kola ili gde god je postojao neki zapu{teni
prostor, izgradili smo sportska igrali{ta, kako bi me{tanima
ovih sela, prvenstveno deci i omladini, obezbedili boqe uslove za
sportske aktivnosti, rekao je direktor Stru~ne slu`be mesnih za-
jednica Ivica Krstovi} i dodao da }e i u narednoj godini Slu`ba
organizovati sli~ne akcije, tako|e uz pomo} donatora. 

Prema wegovim re~ima, u toku je prikupqawe materijala za
izradu plana i programa rada ove slu`be za narednu godinu.
Krstovi} ka`e da }e on biti izra|en u skladu sa potrebama i real-
nim mogu}nostima, ali da }e se sredstva usmeravati na prioritetne
probleme.

- Op{tina Prokupqe ima 92 mesne zajednice u kojima postoje
razni problemi. Trenutno prikupqamo informacije o stawu u
svakoj ponaosob, o problemima stanovni{tva, infrastrukturi i, u
skladu sa postoje}im stawem, radi}emo plan rada za narednu godinu,
istakao je Krstovi}. Jedan od navedenih problema je i vodosnabde-
vawe u Gorwem Kordincu, koji }e uskoro biti re{en, jer su u toku
radovi na iskopu bunara, {to }e pro{iriti kapacitet vodovodne
mre`e u ovom selu.   

Q.M.

Udru`ewe Roma „Carina“ po~elo je realizaciju projekta „Zna -
wem do boqeg `ivota mladih Romkiwa“, koji finansira Kancelar-
ija za qudska i mawinska prava.

- Projekat se sprovodi u saradwi sa Radni~kim univerzitetom
„Tihomir Stankovi}“, gde deset Romkiwa poha|a tromese~nu obuku
za frizera, manikira i pedikira, nakon koje }e im biti uru~eni ser-
tifikati. Ciq ovog projekta je stru~no osposobqavawe mladih
Romkiwa kako bi lak{e do{le do zaposlewa, rekao je javni zastup-
nik Udru`ewa Roma „Carina“ Sa{a Ali{anovi}.

U okviru ovog projekta organizovane su i radionice koje po-
drazumevaju rad asistentkiwa i animatora sa decom romske popu-
lacije, odnosno `ena koje poha|aju obuku.

- Radionice smo organizovali kako bi se deca na{ih kandidat -
kiwa dru`ila i istovremeno edukovala. Tako su i teme radionica
raznovrsne, ve} smo odr`ali edukaciju dece o saobra}aju, higijeni,
jednakosti. U radu radionica u~estvuju i deca ometena u razvoju, koja
su ~lanovi Udru`ewa obolelih od mi{i}nih i neuromi{i}nih bo -
lesti za Topli~ki okrug, rekao je Ali{anovi} i naglasio da je ovo
jedan od na~ina za prevazila`ewe barijera i podizawe svesti o jed-
nakosti me|u qudima. 

Projekat „Znawem do boqeg `ivota mladih Romkiwa“ Udru`ewa
Roma „Carina“ Prokupqe, jedan je od 24 odobrena me|u 200 pri sti -
glih na konkurs za dodelu sredstava Kancelarije za qudska i maw-
inska prava, koja je za wegovu realizaciju izdvojila 650 hiqada
dinara.

Q.M.

Obilne padavine dovele su do priliva vode u akumulaciju „Bres-
nica“, ~iji je maksimum 660,5 metara. Radnici KJP „Gradski vodovod“
Prokupqe otvorili su termalni ispust, kako bi se oborio nivo vode,
jer neprestani dotok predstavqa opasnost za branu. 

- Po nalogu nadle`nih iz „Srbijavode“ otvorili smo ispust, kako
bi se delom preko priliva i ispusta smawio nivo vode. Situacija na
akumulaciji je pod stalnom kontrolom, tako da ne postoji nikakva
opasnost, jer se ispu{ta onoliko vode koliko priliva, rekli su
nadle`ni u KJP „Gradski vodovod“. Q.M.

Radno anga`ovawe korisnika socijalne pomo}i

Posao i edukacija za najugro`enije
Znawem do boqeg `ivota

Obuka deset Romkiwa

Sportska igrali{ta u prokupa~kim selima 

BBooqqii  uusslloovvii  zzaa  ddeeccuu  ii  mmllaaddee

Svakodnevna kontrola akumulacije „Bresnica“
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Jedini Dnevni boravak za decu i omladinu ometenu u razvoju u
Topli~kom okrugu „Sunce“ u Vodicama, raznovrsnim programima i
radionicama omogu}ava socijalizaciju svojih {ti}enika i pru`a im
psihofizi~ku i socijalnu podr{ku. Nedavno je uz podr{ku @ele -
znica Srbije grupa korisnika ovog dnevnog boravka imala priliku da
po prvi put putuje vozom.

- Trudimo se da svakodnevno na{im korisnicima, me|u kojima je
najvi{e dece, priredimo ne{to novo, kako bi im svaki dan bio druga -
~iji i zanimqiv. Tako smo i organizovali putovawe vozom do Mer-
dara, {to je za wih bilo jedno novo, nezaboravno iskustvo, rekao je
se kretar Udru`ewa obolelih od mi{i}nih i neuromi{i}nih bole -
sti Dragoslav Petrovi}.

Putovawe vozom do Merdara, prema re~ima defektologa Suzane
Ara n|elovi}, proteklo je uz pesmu i dru`ewe, zabavu, dobro ras -
polo`ewe.

- Na putu do predvi|ene destinacije do~ekala nas je jedna Kur{u -
mli ~anka, koja nam je podelila slatki{e i po`elela sretan put, {to
je decu veoma razveselilo. Ovakvim aktivnostima nastojimo da decu
sa posebnim potrebama ukqu~imo u svakodnevne tokove `ivota, kako
bi se ose}ali kao ravnopravni ~lanovi dru{tva, sposobni da se pri-
lagode novonastalim situacijama, istakla je Aran|elovi} i dodala
da su u toku pripreme za novogodi{wu priredbu, kao i gostovawe u
Leskovcu, gde }e ih do~ekati korisnici pobratimqenog dnevnog bo-
ravka iz ovog grada. 

Q.M.

Op{tina Prokupqe jedna je od 34 lokalne samouprave sa jugois-
toka i jugozapada Srbije koje su ukqu~ene u realizaciju razvojnog
programa Evropske unije i Vlade [vajcarske. Evropski PROGRES
je objavio javni poziv za finansirawe projekata za podr{ku klas-
terima u uvo|ewu inovativnih praksi i zajedni~kom pristupu
tr`i{tu, za koji je donator izdvojio oko 200.000 evra.

Sredstva su namewena za unapre|ewe konkurentnosti malih i
sredwih preduze}a, ~lanica klastera, kroz uvo|ewe novih ili un-
apre|ewe postoje}ih proizvoda, {irewe tr`i{ta i interna-
cionalizaciju poslovawa. Maksimalna vrednost pojedina~nih
projekata je do 40.000 evra, a klasteri moraju da obezbede finansi-
jsko u~e{}e od najmawe deset odsto od ukupne vrednosti projekta.

- Ograni~en pristup me|unarodnim tr`i{tima, kao i ne-
dostatak inovativnih proizvoda neke su od kqu~nih prepreka za
razvoj malih i sredwih preduze}a u Srbiji. Pozivam klastere da
kandiduju svoje projektne ideje za uvo|ewe inovacija i unapre|ewe
marketinga, a Program }e podr`ati najboqe predloge i time do-
prineti pove}awu wihove konkurentnosti, rekla je menaxerka sek-
tora za unapre|ewe konkurentnosti lokalnih samouprava Olivera
Kosti}. Rok za dostavqawe finalnih aplikacija je 13. mart 2015. go-
dine.

Q.M.

Skrnavqewe spomenika i pqa~ka na gradskim grobqima su sve
~e{}a pojava. Zbog koristi ili ne~ije obesti, grobovi su izlo`eni
ag resiji lopova, sekti, narkomana, besku}nika. Ovaj problem je pri -
sutan skoro u svim op{tinama, pogotovo siroma{nim, jer je potrebno
mnogo ulagawa da bi se gradska grobqa kompletno obezbedila.

- Nedavno je na prokupa~kom grobqu oskrnavqen spomenik, {to
mi, kao preduze}e koje rukovodi gradskim grobqem, o{tro osu|ujemo,
po gotovo {to je to spomenik preminulog na{eg kolege, rekao je ruko -
vo dilac finansija i obra~unskog sektora KJP „Tr`nice“ Qubisav
Raki}.

Ovo je drugi slu~aj skrnavqewa spomenika na gradskom grobqu, a
skoro svakodnevno se de{ava da sa grobnih mesta nestaju metalne
ograde, kapije, predmeti od mesinga, bronze i bakra, cve}e.

Prokupa~ko grobqe se prostire na povr{ini od 10 hektara, sa
nekoliko hiqada spomenika koje tokom dana nadgleda samo jedan ~u -
var. U letwem periodu kapije grobqa se zakqu~avaju u 19, a zimi u 16
~asova. Ve}i deo grobqa nema osvetqewe, {to je tako|e veliki prob-
lem, ali nije jedini, jer nije ni ogra|eno celo grobqe, {to zna~i da
je potrebno mnogo sredstava kako bi se pove}ala bezbednost.

- Razmi{qali smo i o uvo|ewu video nadzora, ali je neophodno
pret hodno ograditi i osvetliti celo grobqe, me|utim, takve velike
investicije u ovom trenutku nisu mogu}e, rekao je Raki} i istakao
da su kapaciteti na gradskom grobqu skoro iscrpqeni, kao i da sa
parcelom od 25 hektara, koja je nedavno pre{la u vlasni{tvo Op{ti -
ne, mesta za sahrawivawe ima najvi{e za jo{ godinu dana.

Lokalna samouprava je pristupila re{avawu ovog goru}eg prob-
lema u Prokupqu, tako da je nedavno Skup{tina usvojila odluku
kojom }e biti obezbe|ena lokacija za novo grobqe, koja je u
vlasni{tvu Op{tine.

Q.M.

Filijala Nacionalne slu`be za zapo{qavawe u Prokupqu
(NSZ) organizovala je obuku za gerontodoma}ice i zavariva~e.
Obuka nezaposlenih lica, koja se nalaze na evidenciji NSZ,
sprovodi se u okviru programa „Dodatno obrazovawe zaposlenih“.                  

Za poslove gero nto -
doma}ice bi}e obuh va -
}eno 15 nezaposlenih
lica, re~eno nam je u
NSZ i nagla{eno da je
wihova obuka krenula
17. decembra i traja}e
do 28. januara naredne
godine. Deo obuke gero -
ntodoma}ica obavi}e se
u pro ku pa~kom Domu zd -
ra vqa.                                                                                                            

Obuka sedam zavari -
va~a krenula je 12. decembra i traja}e do kraja februara 2015. go-
dine. Tokom trajawa obuke polaznicima }e biti pla}eni putni
tro{kovi i osigurawe za slu~aj povrede na radu.

D.B.

Nezaboravno putovawe za decu iz Dnevnog boravka „Sunce“

Vozom do Merdara
Evropski PROGRES objavio javni poziv

Sredstva za podr{ku klasterima

Gradska grobqa na meti vandala

Skrnavqewe i uni{tavawe

Nacionalna slu`ba za zapo{qavawe - Filijala Prokupqe

OObbuukkaa  zzaa  ggeerroonnttooddoommaa}}iiccee
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U protekla dva meseca ~lanovima Udru`ewa penzionera Pro -
kupqa besplatno je podeqeno 2.300 paketa. Ove pakete dobili su
penzioneri ~ija penzija iznosi do 18.000 dinara. Predsednik Udru -
`ewa Milovan Vu~i}evi} iz-
javio je da su planirali da
podele uku pno 2.500 paketa sa
osnovnim `ivotnim namirni-
cama.

- Do 22. decembra pakete je
dobilo blizu 2.300 penzionera.
^la novi Udru`ewa, ~ija penz-
ija ne prema{uje iznos od 18.000
dinara, u narednih nekoliko
dana pakete mogu da dobiju u
prostorijama organizacije, iz-
javio je Vu~i}evi} i dodao da su
penzionerima pre nekoliko
dana omogu}ili i kupovinu
krompira na odlo`eno pla}awe.
U proteklih 10 dana ukupno je
prodato 2,5 tone krompira po
ceni od 29 dinara za kilogram.

- Zbog izuzetno velike potra`we ve} smo naru~ili dodatne ko -
li ~ine krompira, izjavio je Vu~i}evi}. 

D.B.

^lanovi Udru`ewa boraca Narodnooslobodila~kog rata Pro -
kupqa odr`ali su sve~anu sednicu posve}enu formirawu Prve pro-
leterske brigade. Predsednik Udru`ewa Svetozar Kova~evi} rekao
je da je pre 73 godine 22. decembra, u malom bosanskom mestu Rudo
krenulo organizovano formirawe partizanskih jedinica u borbi
protiv okupatora.

Evociraju}i uspomene na formirawe Prve proleterske brigade,
sekretar udru`ewa Miroslav Veli~kovi} rekao je da je to bila bri -
ga da bratstva i jedinstva, u kojoj su bili pripadnici svih naroda.

- Prethodnica formirawa Jugoslovenske narodne armije, pored
ostalog, bila je Prva proleterska brigada. Tokom ~etvorogodi{weg
oslobodila~kog rata skoro 12.000 pripadnika brigade pre{lo je oko
20.000 kilometara. Vi{e od 3.100 boraca dalo je svoje `ivote za slo-
bodu zemqe, rekao je Veli~kovi} i napomenuo da je iz ove parti-
zanske jedinice vi{e od 100 boraca progla{eno narodnim herojima.

- @rtve koje je imala Prva proleterska brigada tokom oslobod-
ila~kog rata i doprinos koji su pripadnici ove brigade dali u ob-
novi opusto{ene zemqe nikada se ne smeju zaboraviti, izjavio je
Veli~kovi} i naglasio da ovo udru`ewe neguje tradicije NOR-a.

Pored ~lanova Udru`ewa NOR-a Prokupqe, sednici su pris-
ustvovali i predstavnici Udru`ewa rezervnih vojnih stare{ina i
Udru`ewa boraca rata od 1990. godine.  

D.B.

^lanovi Udru`ewa boraca rata od 1990. godine Prokupqa orga-
nizovali su konferenciju za {tampu posve}enu Predlogu zakona o
bora~ko-invalidskoj za{titi. Osim ~lanova ovog udru`ewa kon-
ferenciji su prisustvovali i predstavnici SUBNOR-a, Udru`ewa
rezervnih vojnih stare{ina i vojnih penzionera Prokupqa.

Govore}i o Predlogu zakona o bora~ko-invalidskoj za{titi,
predsednik Udru`ewa boraca rata od 1990. godine Prokupqa Tom-
ica Stevanovi} je rekao da }e mnoga dosada{wa prava boraca ratova
od 1990. do 1999. godine biti uskra}ena kada novi zakon bude stupio
na snagu.

- ^lanovi Udru`ewa boraca rata od 1990. godine ̀ ele aktivno da
se ukqu~e u javnu raspravu i da daju svoj doprinos dono{ewu novog
Zakona o bora~ko-invalidskoj za{titi. Predlo`eni zakon }e
mnogim kategorijama boraca ukinuti ili znatno smawiti dosada{wa
prava. Predstavnici Ministarstva za rad, zapo{qavawe, bora~ka i
socijalna pitawa trebalo bi da uva`e argumentovane predloge
mnogih bora~kih organizacija i iste ugrade u budu}i zakon, izjavio
je Stevanovi} i naglasio da su mnoga bora~ka udru`ewa iz Srbije,
sa 40 hiqada potpisa jo{ 26. decembra 2012. godine, Narodnoj
skup{tini Republike Srbije uputili svoj Predlog zakona o
bora~ko-invalidskoj za{titi.

Stevanovi} je naglasio da ovo udru`ewe podr`ava mere {tedwe
koje planira Vlada Srbije, ali da te mere ne ugroze materijalno-so-
cijalni status boraca.     

D.B.

Na Izbornoj skup{tini Udru`ewa rezervnih vojnih stare{ina
Prokupqa razmatran je i usvojen Izve{taj o radu organizacije u
protekle ~etiri godine, kao i Plan rada za naredni period.

Govore}i o radu za period od 2010. do 2014. godine, predsednik
Udru`ewa rezervnih vojnih stare{ina Prokupqa Sandre Petkoski
rekao je da su oni u potpunosti uradili sve planske zadatke.

- Negovawe tradicija i
obele`avawe zna~ajnih datu -
ma iz istorije oslobodila ~ -
kih ratova srpske vojske,
obi lazak istorijskih mesta,
saradwa sa Vojskom Srbije,
edukacija ~lanstva, saradwa
sa srodnim organizacijama i
udru`ewima iz mnogih gra -
do va Srbije, omasovqewe ud -
ru ̀ ewa, samo su neki od za -
dataka koji su realizovani u
proteklom periodu, izjavio
je Petkoski i dodao da udru`ewe sada ima blizu 350 registrovanih
~lanova. Prema wegovim re~ima, tokom ove godine u organizaciju
se u~lanio veliki broj mladih i `ena.

Delegati Skup{tine usvojili su i Plan rada za period od 2014.
do 2018. godine i izabrali ~lanove za Upravni i Nadzorni odbor.
Za predsednika Udru`ewa rezervnih vojnih stare{ina ponovo je iz-
a bran Sandre Petkoski. D.B.

Obele`ena godi{wica formirawa brigade

Herojima u ~ast
Odr`ana Skup{tina Udru`ewa vojnih stare{ina

Ponovo izabran Sandre Petkoski

Udru`ewe boraca rata 1990. godine

@ele u~e{}e u javnoj raspravi

Udru`ewe penzionera Prokupqe

BBeessppllaattnnoo  ppooddeeqqeennoo  22..330000  ppaakkeettaa
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Sa prostranstvom od 952 kva -
d ratna kilometra, Kur{umlija
spada me|u tri najve}e op{tine u
Srbiji. Po razvijenosti spada u
red nerazvijenih. Du`ina grani -
ce sa Kosovom i Metohijom je 105
kilometara. O stawu u lokalnoj
samoupravi razgovarali smo sa
predsednikom Op{tine Kur{um-
lija Radoqubom Vidi}em.

T.N. - Ova, 2014. godina, nima -

lo nije bila laka?

- Bez obzira na sve napore ko -
je smo ulo`ili, sa stawem u loka -
l noj samoupravi ne mo`emo biti
zadovoqni. To se prvenstveno od -
nosi na stawe u privredi. Pos lo -
vi koji su ura|eni iz nadle` -
nosti lokalne samouprave ne mo -
gu se nadoknaditi ako vam priv -
re da ne radi. Ovo govorim iz
ra z loga po{to sam godinama ra -
dio u privredi i dobro znam {ta
zna~i kada su qudi zaposleni u
proizvodnim pogonima.

T.N. - [IK „Kopaonik“, Si -

mpo i Planinka rade?

- Ne ka`em da ne rade, ali je
to daleko od onoga koliko su gra -
|ani o~ekivali. To se posebno
odnosi na [IK „Kopaonik“ i
Si mpo. Zbog trenutnog stawa u
ovom firmama, u prvoj polovini
naredne godine o~ekuje se nova
prodaja ovih preduze}a, a samim
tim i pokretawe proizvodwe u
ve}em obimu nego {to je to sada.
U dve hale [IK „Kopaonik“ na -
redne godine kre}e proizvodwa
paleta. Pokretawem proizvodwe
uposlili bi se novi radnici.
Kada je u pitawu Planinka mogu
izraziti veliko zadovoqstvo
wenim radom.

T.N. - Kao pograni~na op{ -

ti na, na koji na~in mo`ete pri -

vu}i nove investitore?

- Lokalna samouprava u
okviru svojih ovla{}ewa nastoji
da raznim merama privu~e poten-
cijalne investitore za otvarawe
proizvodnih pogona i novih rad-
nih mesta. Brzo izdavawe neop ho -
dnih dozvola, olak{ice u pla}a -
wu odre|enih doprinosa, koji su

u nadle`nosti Op{tine, izbor
lokacija, izgradwa infrastruk-
ture samo su neke od tih mera.
Sma tram da ulagawa u poqopri v -
redu i turizam imaju perspek-

tivu.
T.N. - I u ovoj op{tini, kao

i u drugim u Toplici, veliki broj

qudi se bavi poqoprivredom?

- Iz buxeta Op{tine za raz -
voj poqoprivrede ove godine uku -
pno je izdvojeno 15 miliona di na-
ra. Isti iznos planiran je i za
narednu godinu. Ono {to je dobro
jeste da se iz godine u godinu po -
ve }avaju zasadi pod jagodom, ku -
pi nom i borovnicom. Ovogodi{-
wa povoqna otkupna cena {qive
uslovila je i podizawe novih za-
sada pod ovim vo}em. Hladwa~a
„Frigonais“ ove godine pro{i -
ri la je svoje kapacitete.

T.N. - Kur{umlija se ve} oda -

vno nalazi na turisti~koj mapi

Srbije?

- Ove godine ostvaren je ve}i
broj turista i no}ewa u odnosu na
pro{lu. Prolom i Lukovsku ba -
wu, kao i druga turisti~ka mesta
u op{tini posetilo je 125 hiqa -
da turista. \avoqu varo{ pose -
ti lo je blizu 50 hiqada turista.
Do kraja decembra evidentirano

je oko 150 hiqada no}ewa, od ko -
jih veliki broj u privatnom sme -
{taju. Turisti~ka ponuda iz go -
dine u godinu sve je bogatija, tako
da broj turista konstantno raste.

T.N. - [ta je ura|eno na pla -

nu infrastrukture?

- Kao dugogodi{wi privred-
nik znam {ta za lokalnu samo up -
ravu zna~i uposlenost qudi u
pro izvodnim halama. I pored te -
{ke situacije u privredi i buxe -
tu Op{tine, ura|eni su mnogi
poslovi i na infrastrukturnim
objektima. Za asfaltirawe i
ada ptaciju 20 ulica u gradu i seo -
skim sredinama utro{eno je 100

mi liona dinara. Za izgradwu dva
rezervoara, ukupnog kapaciteta
2.000 kubika vode, utro{eno je 20
miliona dinara. U selima Babi -
ca i Mehana Vojska Srbije napra -
vila je dva mosta. Za kupovinu
ne ophodne mehanizacije Komuna -
l nom preduze}u utro{eno je 500
hiqada evra. Sredstva za ove ra -
do ve obezbe|ena su iz buxeta Op -
{ tine, nadle`nih ministarstava
i uz pomo} donatora. Sa rado vi -

ma na putnoj, kanalizacionoj i
vodovodnoj mre`i nastavi}e se i
u narednoj godini. Za radove u
Do mu zdravqa dato je osam mili -
ona dinara, a za re{avawe prob-
lema izbeglica i raseqenih ut -
ro {eno je blizu 11 miliona di-
nara.

T.N. - Mnogi sredwo{kolci i

studenti dobijaju stipendije?

- Obaveze prema {kolama, ob-
dani{tima i drugim javnim pre-
du ze}ima u potpunosti su ispu -
wene. Pod odre|enim uslovima
svi sredwo{kolci i studenti,
~i ji roditeqi imaju primawa ma -
wa od proseka u Republici, dobi-
jaju stipendiju. Stipendiju tre -
nu tno dobija oko 800 sredwo{ko-
laca i studenata.

T.N. - Ima li vi{ka zaposle -

nih u Op{tinskoj upravi?

- U Op{tinskoj upravi, Turi -
sti~koj organizaciji i Biblio -
teci, ~iji radnici primaju plate
iz buxeta, trenutno je zaposleno
96 radnika. Po normativima, ko -
je smo nedavno dobili, trebalo
bi da otpustimo pet odsto zapo -
slenih. Ta obaveza }e se ispuniti
tako {to skoro 10 radnika ispu -
wava jedan ili oba uslova za pen-
zionisawe.

T.N. - Kao pograni~na Op{ -

ti na o~ekujete li i u narednom

periodu pomo} Vlade Srbije?

- Od nadle`nih republi~kih
organa smo do sada dobijali razne
vidove pomo}i. Verujem da ta po -
mo} ne}e izostati ni u narednom
periodu. To se prvenstveno odno -
si na izgradwu puteva u pogra ni -
~nom pojasu, kao i na fina nsira-
we izgradwe drugih infrastruk-
turnih objekata. Dugujem veliku
zahvalnost mnogima u raznim mi -

nistarstvima, koji su i pored te -
{ke finansijske situacije fina -
nsij ski podr`ali mnoge na{e
pro jekte.

T.N. - Buxet Op{tine u na -

rednoj godini?

- Gledali smo da buxet za
2015. godinu bude realan i bi}e
mawi u odnosu na ovogodi{wi za
68 miliona dinara. Planirani
buxet za narednu godinu iznosi
657 miliona dinara.

D.B.

^estitaju}i gra|anima Kur{umlije i Srbije Novu godinu i
Bo`i}, predsednik Vidi} je po`eleo da iste provedu u krugu svojih
porodica. 

- U narednoj godini o~ekujem pokretawe proizvodwe u pojedinim
firmama i zapo{qavawe novih radnika, a samim tim i podizawe
standarda stanovnika Op{tine, izjavio je on.

Op{tina Kur{umlija poma`e nezaposlenim i zaposlenim
roditeqima, u ciqu pove}awa nataliteta.

- Na{e nezaposlene porodiqe za prvo dete dobijaju 20 hiqada di-
nara mese~no do godinu dana starosti deteta. Kada je u pitawu tre}e
dete, nezaposlena porodiqa nadoknadu u istoj visini prima do 18
meseci starosti deteta, kazao je predsednik Op{tine Kur{umlija
Radoqub Vidi}.

On je objasnio da nisu zapostavqeni ni zaposleni roditeqi. Za
prvoro|eno dete oni dobijaju jednokratnu pomo} u visini od 40
hiqada dinara.

Radoqub Vidi}, predsednik Op{tine Kur{umlija

Privreda pokre}e razvoj
- O~ekuje se re{avawe problema u [IK „Kopaonik“, „@uboru“ i Selovi

- Mawi buxet u narednoj godini

VVii{{ee  ppoossllaa  ii  vvee}}ii  ssttaannddaarrdd

NNoovv~~aannaa  ppoommoo}}  ppoorrooddiiqqaammaa
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[ta je ura|eno u ovoj i pla no -
vi rada za narednu godinu su teme
prisutne kod rukovodstva bla~ke
Op{tine. Tim povodom razgova -
ra li smo sa predsednikom Op{ -
ti ne Blace Ivanom Burgi}em.

T.N. - U ovoj godini do{lo je

do smene vlasti u lokalnoj samo -

upravi?

- Do promene vlasti, koju su
predvodili predstavnici DSS i
URS-a, do{lo je krajem juna. Ta
smena usledila je iz razloga {to
prethodna vlast nije dala o~eki-
va ne rezultate u svom radu. Sa da -
{we rukovodstvo na ~elu sa SNS
nastoja}e da ispravi odre|ene
propuste prethodne vlasti i dâ
doprinos br`em razvoju svih ob -
la sti ̀ ivota i rada gra|ana Bla -
ca. Na{ moto u radu je da se pre -
vi{e ne bavimo onim {to je bi lo,
ve} onim {ta treba da se radi.

T.N. - I u ovoj, kao i u drugim

op{tinama u Toplici, najve}i

broj stanovnika se bavi poqo-

privredom?

- Po posledwem popisu stano -
vni {tva iz 2012. godine, na teri-
to riji bla~ke op{tine `ivi
uku pno 11.686 stanovnika, od ~ega
skoro 6.600 u seoskim sredinama.
Ovaj podatak je dovoqan pokaza-
teq da se najve}i broj Bla~ana
bavi poqoprivrednom proizvod-
wom. Najvi{e poqoprivrednog
zemqi{ta, koje zauzima povr{i -
nu od 18.000 hektara, nalazi se
pod vo}em. Pod {qivama se na -
lazi vi{e od 5.500 hektara, vi{ -
wama 600, a jabukama skoro 300
he ktara. U posledwoj deceniji,
za hvaquju}i privatnoj mlekari
„Lazar“ vlasnika Milana Vido-
jevi}a, intenzivno se krenulo i
sa razvojem sto~arstva.

T.N. - Ova godina osta}e upa -

m}ena po elementarnim nepogo-

dama?

- Osim poplava, grad je naneo
velike {tete poqoprivrednim
kulturama u pojedinim selima.
Grad je vo}arima u Ka{evaru, Ba -
rbatovcu, Kutlovcu, Grguru na -
neo najve}e {tete. Na ime {teta
poqoprivrednicima je ispla }e -
no 5,5 miliona dinara. Za pod-
sticaj razvoja poqoprivrede iz
buxeta je ove godine izdvojeno 11
miliona dinara. Naredne godine
planiramo da ta sredstva budu ve -
}a za {est miliona dinara. Ova
sredstva daju se uglednim poqo-
pri vrednim doma}instvima za
ku povinu poqoprivredne meha-
nizacije i opreme, pove}awe sto -
~ nog fonda, podizawe novih za sa-
 da vo}a i izgradwu skladi{nih i
prera|iva~kih kapaciteta. 

T.N. - Blace je poznato po svo -

joj manifestaciji „Dani {qive“?

- Manifestacija „Dani {qi -

ve“ ove godine bila je 12. po redu.
Tokom trodnevnog trajawa mini-
sajma op{tinu je posetilo vi{e
de setina hiqada turista. Ova ma -
nifestacija je jedinstvena pri-
li ka da se na jednom mestu na|u

proizvo|a~i {qive i drugog vo -
}a, otkupqiva~i i prera|iva~i,
u ciqu uspostavqawa poslovne
saradwe. Mogu da ka`em i to da
se ve} sada vode odre|eni razgov-
ori sa potencijalnim investi-
torom o izgradwi jedne velike
su{are i pogona za proizvodwu
xemova i pekmeza.

T.N. - Privatizacija ni u

ovoj sredini nije dala o~ekivane

rezultate?

- Ovo rukovodstvo ne `eli da
svoje znawe i energiju tro{i na
ono {to je bilo pre i to ko je
kriv za odre|ene propuste u svom
radu. Ono `eli da gleda napred i
ispred sebe, kako bi se stvorili

boqi uslovi `ivota i rada gra -
|a na Op{tine. Na{ ciq je da do -
ve demo {to vi{e investitora
kako bi se pokrenula privreda.
Ima nagove{taja da }e firma

„Ivkovi}“, koja se bavi proiz vo -
dwom trikota`e, neke pogone iz
Beograda premestiti u Blace.
Ako se ovo realizuje, pored pos-
to je}ih 120 radnika, koji ve} ra -
de u ovoj firmi u Blacu, za posli-

lo bi se jo{ 50 novih radnika. U
posledwe vreme mnogo se radi i
na uspostavqawu prekograni~ne
saradwe. Sa Op{tinom Ilinden
iz Bugarske, koja se nalazi u sas-
ta vu grada Sofije, ve} je uspos -
ta vqena saradwa. Ovom preko -
grani~nom saradwom moglo bi se
realizovati pet projekata. Pre -
kograni~nom saradwom Op{tina
Blace i Kur{umlija imaju mogu -
}nost da realizuju mnoge pro-
jekte u vrednosti od 36 miliona
evra. Ova sredstva obezbe|ena su
iz pretpristupnih fondova Ev -
ro pske unije.

T.N. - Privatnom sektoru se

u posledwe vreme pridaje velika

pa`wa?

- U na{oj lokalnoj samo upra -
vi odavno je prisutno privatno
pre duzetni{tvo. Posebno u obla -
sti poqoprivrede. Privatna

mle kara „Lazar“, mlinovi „Ti m-
o tijevi}“ i „Savi}“ iz Ka{e v-
ara, „Midi organik“ iz Grgura,
pekara „\uki}“, „Fruto–Vino
@u pa“, „Maks“, „Mi mi“, „]ure“
primer su dobrog rada privatnog
sektora. U okviru na{ih ovla{ -
}e wa nastojimo da pomognemo
pri vatnom sektoru i potencijal-
nim investitorima. U privatnom
sektoru direktno i indirektno
radno je anga`ovana velika ra -
dna snaga. 

T.N. - Kakvo je stawe u dru{ -

tvenim delatnostima?

- Bez obzira na te{ko stawe u
ovoj oblasti nemamo ve}ih prob-
lema. Sve {kole, obdani{ta, Ku -
l turni centar „Drainac“ i druge
ustanove rade po svojim pro-
gramima. U granicama svojih fi-
nansijskih mogu}nosti iz buxeta
se izdvajaju odre|ena sredstva za
odr`avawe pojedinih manife -
sta cija.

T.N. - Kakvo je stawe u spo -

rt skim klubovima?

- Na osnovu podataka Sport-
skog saveza sportom se u sport-
skim klubovima bavi oko 700
Bla ~ana. To je jako pozitivno,
posebno za jednu malu sredinu ka -
kva je na{a. Nov~ano poma`emo
skoro sve selekcije sportskih
klu bova. Rezultati fudbalera,
rukometa{a, {ahista, xudista,
karatista i drugih sportista u
ovoj godini su zadovoqavaju}i. U
narednom periodu planirana je
izgradwa rekreativnog centra, u
~ijem sklopu bi se napravio i ba -
zen. Vrednost ove investicije
pro cewena je na 30 miliona dina -
ra. Najve}i deo novca obezbedio
bi se iz republi~kih fondova.

T.N. - Ima li vi{ka zapos le -

nih u op{tinskoj administra -

ciji?

- Odmah da ka`em, nema. Po
normativima koje smo dobili od
strane nedle`nih organa Srbije,
u Op{tinskoj upravi treba da
imamo 63 stalno zaposlena rad-
nika i {est na odre|eno vreme.
Stalno zaposlenih imamo onoli -
ko koliko je propisano, a na od -
re |eno ~etiri radnika. Na os no-
 vu ovih pokazateqa vi{ka rad-
nika u op{tinskoj administra -
ciji nema.

T.N. - Buxet za 2015. godinu?

- Bi}e na ovogodi{wem nivou
i iznosi}e oko 370 miliona di-
nara. Bi}e to {tedqivo razvojni
buxet. Svaka u{teda u repreze n -
ta ciji, putovawima, dnevnicama,
uli~noj rasveti bi}e usmerena na
adaptaciju ili popravku putne,
kanalizacione, elektro i vodo -
vo dne mre`e, ka razvoju turizma
ili poqoprivrede. Smatram da
~e tiri miliona u{tede na uli ~ -
noj rasveti, koliko je ostvareno
u proteklih nekoliko meseci,
treba usmeriti u razvojne proje -
kte. U narednoj godini vodi}e se
stroga kontrola usmeravawa sva -
kog buxetskog dinara.

D.B.

Svim gra|anima Blaca, Toplice i Srbije, predsednik Op{tine
Ivan Burgi} ~estitao je predstoje}e novogodi{we i bo`i}ne pra -
z nike sa `eqom da iste provedu u krugu svojih porodica, kom{ija i
prijateqa. 

- Ako svaki pojedinac da svoj maksimum na poslu kojim se bavi,
siguran sam da }e samim tim do}i i boqe vreme za gra|ane Srbije,
rekao je Burgi} i dodao da se samo na taj na~in u skoroj budu}nosti
mo`e o~ekivati boqi i ve}i standard.

Intervju: Ivan Burgi}, predsednik Op{tine Blace

Vi{e novca za poqoprivredu

VVeerruujjee  uu  bbooqqaa  vvrreemmeennaa

- Buxet za 2015. je {tedqivo razvojni, u Op{tinskoj upravi nema vi{ka zaposlenih
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Ovu, 2014. godinu prokupa~ki
poqoprivrednici ̀ eleli bi {to
pre da zaborave. Razlog za to su
ele mentarne nepogode koje su na -
n  e le velike {tete poqoprivred-
nicima.

I pored napora Ministar s t -
va poqoprivrede i lokalne samo -
uprave, koji su besplatno delili
semenski materijal, {tete od ma-
jskih poplava nisu u potpunosti
mogle biti sanirane. Zato je ovo-
godi{wi rod p{enice na pop la -
vqenim podru~jima u proseku iz -
nosio 2.000 kilograma po hekta -
ru. Na poplavqenim parcelama
ni kvalitet zrna nije bio zadovo-
qavaju}i. Prose~an rod p{enice
na parcelama koje nisu bile pod
vo dom kretao se u proseku 4.000
ki lograma po hektaru.

Osim ki{e, grad je u pojedi -
nim selima naneo velike {tete
vo}wacima. To je bio razlog {to
kva litet vi{we nije bio na zado -
vo qavaju}em nivou. Lo{ kva li -
tet i velika ponuda ovog vo}a
us lovili su veoma nisku otkupnu
cenu, koja se kretala u rasponu od
20 do 40 dinara za jedan kilogram.
Pro{le godine ta cena iznosila
je od 40 do 55 dinara. Ovogodi { -
wi rod vi{we iznosio je 2.919
vagona. 

Zbog niske otkupne cene, koja
nije mogla da pokrije ni osnovne
tro{kove proizvodwe, vi{e sto -
ti na hektara pod vi{wom nije ni
obrano. Ovim padacima treba do-
dati i to da je {teto~ina `ilo-
griz ve} smawila zasade pod ovim
vo}em za blizu 30 odsto, koji se u

prokupa~koj op{tini nalaze na
povr{ini od 2.050 hektara.

Kada su u pitawu proizvo |a -
~i {qive situacija je bila povo-
qnija u odnosu na pro{lu godinu.
Otkupna cena {qive kretala se
u rasponu od 15 do 28 dinara za je -
dan kilogram. Pro{le godine ta
cena iznosila je od {est do 10 di-

na ra. Rod {qive, prema podaci -
ma Odeqewa za poqoprivredu
Op{tine Prokupqe, iznosio je
2.561 vagon.

U~estale padavine uslovile
su da berba kukuruza nije obavqe -
na na vreme. Raskva{eno zemqi -
{ te i podzemne vode nisu dozvo -

lile ratarima da jesewu setvu
obave u optimalnom roku. Plani-
rano je da se setva ozimih kul-
tura obavi na povr{ini od 2.357
hektara.

Ova godina osta}e upam}ena i
po tome {to je rukovodstvo lo -
kalne samouprave, na ~elu sa pre -
d sednikom Op{tine Prokupqe

Miroqubom Paunovi}em, pre po -
~etka berbe vi{we organizovalo
sastanak proizvo|a~a, otkupqi -
va~a i vlasnika hladwa~a, na ko -
me se razgovaralo o otkupnoj ce -
ni ovog vo}a. Dobre namere ruko -
vodstva lokalne samouprave nisu
urodile plodom.

U skladu sa finansijskim
mogu}nostima, lokalna samou p -
ra va se delom ukqu~ila u finan-
sirawe izgradwe atarskih puteva
i kupovinu krupne stoke. Za iz-
gradwu atarskih puteva, u ukup-
noj du`ini od 4,8 kilometara,
Ministarstvo poqoprivrede i
za{tite `ivotne sredine izdvo-
jilo je 7,8 miliona dinara, a lo -
ka lna samouprava 3,7 miliona
di nara.

Ove godine vo|eni su i odre -
|e ni razgovori sa potencijalnim
investitorima oko izgradwe
pro  izvodnih kapaciteta. Prema
re~ima predsednika Op{tine
Prokupqe Miroquba Pauno vi -
}a, razgovori sa potencijalnim
investitorom iz Nema~ke oko iz-
gradwe fabrike za proizvodwu
sokova u selu Beloqin idu u do-
brom pravcu. Predsednik je nago -
vestio da bi u narednoj godini iz
buxeta trebalo da se izdvoji vi -
{e novca za poqoprivredu. D. B.

Predsednik i zamenik pred -
se dnika Op{tine Prokupqe Mi -
roqub Paunovi} i Ilija \edo -
vi} i direktor Fonda za unapre -
|ewe sto~arstva Milisav Bra j -

ko vi} posetili su ugledne sto -
 ~are u selima Dowa Trnava i Tu-
lare.                                    

U razgovoru sa sto~arima
Vladom Mledenovi}em iz Dowe
Trnave i Qubi{om Nedeqko vi -
}em iz Tulara, Paunovi} je rekao

da lokalna samouprava, u grani-
ca ma svojih finansijskih mogu -
}no sti, nastoji da pomogne razvoj
i unapre|ewe svih oblasti po-
qoprivrede.

- Uz pomo} Fonda za unapre -
|e we sto~arstva Op{tine Pro -
kupqe nedavno su, pod odre|enim
kriterijumima, sto~arima dode-
qene ~etiri steone junice i 16
teladi. Do kraja ove kalendarske
godine planirano je da se dodeli

jo{ devet junica, izjavio je Pau -
no vi} i dodao da su sredstva u iz -
nosu od skoro 2,7 miliona dinara
za kupovinu ove krupne stoke de -
lom obezbe|ena iz buxeta Op{ -
ti ne, a delom iz Fonda za una pre-
|ewe sto~arstva.

Kupovinom i dodelom krupne
stoke nastoji se da se poboq{a
rasni sastav i pove}a broj junica
i teladi. Predsednik Op{tine je
naglasio da se za narednu godinu
planira pove}awe sredstava koja
}e se izdvajati za poqoprivredu.

- Sa kupovinom i dodelom
kru pne stoke uglednim sto~a ri -
ma nastavi}emo i u narednoj go-
dini, izjavio je direktor Fonda
Brajkovi} i dodao da oni, u real-
i zaciji svojih programskih akti -
vnosti, imaju svestranu podr{ku
i pomo} rukovodstva lokalne
samouprave.

Zahvaquju}i se rukovodstvu
Op{tine Prokupqe na poseti,
sto~ari Vlada Mladenovi} i
Qubi{a Nedeqkovi} izrazili
su uverewe da ovo ne bude pos le -
dwa podela steonih junica i te -
ladi i da se na ovaj na~in, pored
ostalog, mo`e  pove}ati sto~ni
fond.     

D.B.

Odbornici Skup{tine op{tine Prokupqe usvojili su Infor-
maciju o jesewoj setvi na teritoriji prokupa~ke op{tine. U ovoj
Informaciji se, pored ostalog, navodi da je planirano da se setva
na teritoriji op{tine obavi na povr{ini od 2.357 hektara, od kojih
bi 1.670 bilo zasejano p{enicom. 

^este padavine, raskva{ene wive i podzemne vode osnovni su ra-
zlog za{to  najva`niji poqoprivredni jesewi posao u potpunosti
nije obavqen u optimalnom roku. Iz Odeqewa za poqoprivredu do-
bili smo informaciju da je setva obavqena na 80 odsto povr{ina.

Poqoprivredni stru~waci ratarima preporu~uju da iskoriste
najavu lepog vremena i da jesewu setvu zavr{e u najkra}em mogu}em
roku.

D.B.

Poqoprivreda u 2014. godini

Te{ka godina za poqoprivrednike

Predsednik Op{tine Prokupqe posetio sto~are

Vi{e novca za poqoprivredu

KKii{{nnoo  vvrreemmee  pprroodduu`̀iilloo  sseettvveennee  rraaddoovvee
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U organizaciji Poqopriv re -
dno stru~ne i savetodavne slu` -
be Prokupqa (PSS) odr`ana je
Zimska {kola za poqoprivred-
nike. Savetodavci PSS jedan dan
su imali predavawa u @itora|i,
a dva u Prokupqu.

- Trodnevno savetovawe bila
je jedinstvena prilika da se po-
qoprivrednici upoznaju sa prob-
lemima u poqoprivredi tokom
ove godine i novinama koje se
pri mewuju u ovoj grani privrede,
izjavio je direktor PSS Pro ku -
pqa Aleksandar Radulovi} i do -
dao da su savetodavci tokom
tro dnevnog trajawa {kole raz-
me nili mi{qewa o radu sa
samim poqoprivrednicima. 

Tokom trajawa zimske {kole
obra|ene su teme iz raznih ob la -
sti poqoprivrede. Savetodavac
za sto~arstvo Du{ka Petrovi}
go vorila je o objektima za sme { -
taj krupne stoke, uvo|ewu kwi -
govodstva na farmama po FADN
metodologiji i na~inu formi-
rawa zadruga.

- Uvo|ewe kwigovodstva na

farmama za sada nije zakonska
obaveza. U ~etiri op{tine Top -
li ~kog okruga kwigovodstvo za
sa da vodi 20 registrovanih doma -
}instava, od kojih je osam sa ter-
i torije prokupa~ke op{tine,
iz ja vila je ona.

Govore}i o formirawu za d -
ruga, ona je naglasila da je to in-
teres samih poqoprivrednika iz
razloga {to kroz zadruge mogu da
za{tite svoje interese.

Polaznike {kole sa novina -
ma u proizvodwi leske i novina -
ma u vo}arstvu upoznala je save -
todavac za vo}arstvo Sne`ana
Nikoli}, a o bolestima krompi -
ra savetodavac za za{titu biqa
Marinko Jovi~i}. Sne`ana Jo -
vi}, savetodavac za za{titu biqa
odr`ala je predavawe na temu
„Problemi u proizvodwi strnih
`ita u 2014. godini“ i „Vo|ewe
evidencije na poqoprivrednim
gazdinstvima kroz Kwigu poqa“.

- U narednom periodu poqo-
privrednici bi trebalo da vode
evidenciju kada, kako, na koji na -
~in i koja sredstva za za{titu

poqoprivrednih kultura kori -
ste, izjavila je ona i dodala da se
na taj na~in mogu otkloniti pro -
blemi prilikom kori{}ewa sre -
dstava za za{titu biqa.  

O mikroklimatskim uslo vi -
ma u objektima za sme{taj goveda
predavawe je odr`ao savetodavac
za sto~arstvo Igor Petrovi}, a
Miqan Miloji} o novinama u ga -
jewu povr}a u za{ti}enom pros-

toru. Savetodavci za vo}arstvo i
vinogradarstvo Dejan Toni} i
Ma gdalena Todorovi} govorili
su o organskoj poqoprivrednoj
proizvodwi i vinogradarskom
registru.

Po re~ima savetodavaca, in-
teresovawe poqoprivrednika za
ovu {kolu bilo je izuzetno do -
bro.

D.B.

Na Skup{tini Udru`ewa
p~e lara „P~elica“ razmatran je
i usvojen Izve{taj o radu u ovoj i
Plan rada za narednu godinu.
Govore}i o radu u ovoj godini,
predsednik Udru`ewa Vuki} Jo -
ksimovi} rekao je da su organi-
zovali mnoga predavawa, na ko -
jima su eminentni p~elarski st -
ru ~waci iz Beograda i Ni{a go -
vorili o novinama u proizvodwi
meda i drugih p~eliwih pro iz -
voda.

- Predavawa stru~waka iz ob -
lasti p~elarstva Zorana Stani -
mirovi}a, Mi}e Mladenovi}a,
Uro{a Glavini}a, Dragoslava
Cvetkovi}a, Radoquba @iva no -
vi}a i Sa{e Mladenovi}a bila
su izuzetno pose}ena, izjavio je
on i dodao da su na tim preda va -
wima prezentovane mnoge novine
koje se primewuju van granica
na{e zemqe. Na skoro svim pre-
davawima bili su prisutni i stu-
denti Visoke poqo priv redno-
prehrambene {kole strukovnih
studija i u~enici Poqopriv re -
dne {kole iz Prokupqa.

Na Skup{tini je re~eno da je
broj ~lanova sa 34 u 2013. godini,
ove godine ve}i za 46, tako da Ud -
ru`ewe trenutno ima 80 ~lanova.
Joksimovi} nagla{ava da je ove
godine broj novih ~lanova pre -

ma {io wihova o~ekivawa i da su
novoprimqeni ~lanovi uglavnom

mladi p~elari.
Tokom ovogodi{weg rada

p~e lari su imali izuzetnu sara -
dwu sa predstavnicima lokalne
samouprave, Visokom poqopriv -
redno-prehrambenom {kolom st -
rukovnih studija, Poqopriv red-
nom {kolom, Poqoprivredno
stru~nom i savetodavnom slu` -
bom i drugim subjektima, re~eno
je na Skup{tini.

Na sednici je usvojen i Plan
rada i visina ~lanarine za nare -
d nu godinu, koja }e iznositi 550
dinara. Delegati Skup{tine je -
dno glasno su doneli odluku da se
Pred{kolskoj ustanovi „Neven“
u najskorije vreme besplatno do-
dele odre|ene koli~ine meda.

D.B.

Udru`ewe p~elara „P~eli -
ca“ odr`alo je manifestaciju
pod nazivom „Dani meda Pro -
kupqe 2014“. Na ovom skupu,
osim p~elara iz Prokupqa, pri -
sustvovali su i p~elari i pro -
izvo|a~i p~elarske opreme iz
Leskovca, Mero{ine, Beograda
i Ni{a.

- Gra|ani Prokupqa su na 15.
po redu manifestaciji „Dani
meda“ mogli da vide i kupe raz -
li~ite vrste meda i p~eliwih
proizvoda i opremu za p~ela -

rstvo, izjavio je predsednik pro -
ku pa~kog Udru`ewa p~elara
„P~e lica“ Vuki} Joksimovi} i
dodao da do kraja decembra pla -

ni raju da odre|ene koli~ine
meda poklone mali{anima
Pred {kolske ustanove „Neven“.

D.B.

Poqoprivredno stru~na i savetodavna slu`ba Prokupqa

Odr`ana Zimska {kola za poqoprivrednike

Odr`ana Skup{tina Udru`ewa p~elara „P~elica“

Edukacija ~lanova u prvom planu

DDaannii  mmeeddaa  PPrrookkuuppqqee  22001144..
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Na sednici Skup{tine op{ -
tine Prokupqe usvojena je In-
fo rmacija o stawu zasada ko{ -
ti~avog vo}a i preduzetim me -
rama na suzbijawu {teto~ine
`ilogriz.

U ovoj Informaciji, pored
ostalog, navodi se da se zasadi
vi{we na teritoriji op{tine
Prokupqe nalaze na povr{ini
od 2.050 hektara i da su te pov -
r{ine zbog `ilogriza smawene

za 35 odsto.
Osim uni{tenih zasada, pro-

cewuje se da je ova {teto~ina
prisutna na jo{ 30 odsto povr -
{ina koje se nalaze pod vi{ -
wama.

- Od ukupne poqoprivredne
proizvodwe u prokupa~koj op{ -
tini, 60 odsto je vo}arska, od no -
sno proizvodwa vi{we i {qive,
navodi se u Informaciji i nag -
la{ava da je neophodno predu -

zeti hitne mere kako bi se
ova {teto~ina uni{tila.

U ciqu suzbijawa `ilo-
griza, Uprava za za{titu
biqa Mini starstva poqo-
privrede i za{ tite `iv-
otne sredine po~etkom ove
godine formirala je
stru~nu grupu za pra}ewe i
predlagawe mera za spre -
~avawe, {irewe i suzbi-
jawe ove {teto~ine.

Na kraju Informacije

isti~e se da prokupa~kim poqo-
privrednicima nedostaje Prog-
nozno izve{tajna slu`ba, koja bi
svojim radom pomogla poqo-
privrednicima da preduzmu odgo-

varaju}e mere u primeni
agrotehni~kih i za{titnih mera
radi za{tite jednogodi{wih i
vi{egodi{wih useva.

D.B.

Tokom bo`i}nog posta po -
tra`wa za ribom je izuzetno ve-
lika. To je razlog za{to se
naj ve}i broj bespravnog ribo -
lova evidentira u ovom periodu.
Zbog toga je Ribolova~ka slu`ba
DOO „Ju`na Morava 2“ sa sed i -
{tem u Prokupqu poja~ala de -
`urstva na reci Toplici, kao i
na Rastovni~kom i Bubli~kom
jezeru. 

- Ribokradice tokom bo ̀ i -
}nog posta naj~e{}e hvataju ribu
uz pomo} mre`e, ~ime se nanosi
velika {teta ribqem fondu. Do
sada smo otkrili skoro 30
metara mre`e u reci Toplici u
selu Dowa Toponica i 400
metara na jezeru Rastovnica, iz-

javio je ribo~uvar Ribolova~ke
slu`be „Ju`na Morava 2“ Dragan
^vorovi} i dodao da se na ovaj
na~in ulovi i do 300 kilograma
ribe. ^vorovi} nagla{ava da se
ulovqena riba, a re~ je uglavnom
o beloj ribi, prodaje i na pija -
~nim tezgama.

-U toku ove godine na{a Ri-
bo lova~ka slu`ba, koja pokriva
podru~je reke Toplice od Kur -
{u mlije do Doqevca, tok reke
Ja blanice i pojedinih jezera, po -
d nela je blizu 400 prijava protiv
lica koja su lovila ribu bez doz -
vo le i sa zabrawenim sredstvi -
ma, izjavio je ^vorovi} i dodao
da su poja~ali kontrole, naro ~i -
to u ve~erwim ~asovima.

D.B.

Konkurs za dodelu podstica-
jnih sredstava u poqoprivredi,
koji je u saradwi sa Minista st -
vom poqoprivrede i za{tite `i -
votne sredine raspisao „Fruits

Berries“, a sprovodi danski pro-
gram razvoja vo}arstva u Top li -
~kom, Ni{avskom i Pirot skom
okrugu, trajao je do 31. decembra.
Na ovaj konkurs mogli su da se
jave poqoprivrednici koji imaju
registrovana poqoprivredna do -
ma}instva, zadruge sa najmawe 10

zadrugara i pravna lica. 
- Jesewi konkurs za dodelu

podsticajnih sredstava za razvoj
vo}arstva u Topli~kom okrugu
trajao je do kraja 2014. godine.
Sredstva koja se dodequju po
ovom konkursu namewena su za
razvoj vo}arske proizvodwe, od -
nosno proizvodwi i preradi vi -
{we, {qive, maline, kupine,
tre{we, jagode i borovnice.
Osim kupovine poqoprivredne
mehanizacije i prikqu~nih ma -

{ina i opreme, poqoprivred-
nici su mogli da konkuri{u i za
kupovinu opreme za su{are i
hladwa~e, sistema za navodwa -
vawe, opreme za pakovawe vo}a,
za{titnih mre`a i druge opre -
me, izjavio je koordinator „Fruits

Berriesa“ za Prokupqe Vladan
Markovi} i dodao da skoro polo -
vinu sredstava za kupovinu maha-
nizacije i opreme obezbe|uje
da nski donator.

Po re~ima koordinatora, in-

teresovawe poqoprivrednika da
konkuri{u na ovaj konkurs je bi -
lo slabije u odnosu na konkurs
koji je bio raspisan na prole}e
ove godine. 

Neophodne informacije ve -
zane za konkurs zainteresovani
su mogli da dobiju u prostori-
jama „Fruits Berriesa“, koje se nala -
ze na Visokoj poqoprivredno-
prehrambenoj {koli strukovnih
studija u Prokupqu.    

D.B.

Konkurs trajao do kraja godine

Slabije interesovawe za podsticajna sredstva

@ilogriz uzima danak

Smawene povr{ine pod vo}em

Poja~ana de`urstva na rekama i jezerima

^uvari svakodnevno na terenu



TOPLI^KE NOVINEDECEMBAR 2014.

Romanima „^etnici“, „Topli -
~ka dr`ava“ i najnovijim, koji
no si naziv „Partizani“, pisac
Ivan Ivanovi} zatvara svoju
tri logiju pod nazivom „Narodna
buna“.

Pred brojnim qubiteqima
pisane re~i, ali prvenstveno we-
govog stvarala{tva, Ivanovi} je
predstavio roman „Partizani“ u
Narodnoj biblioteci „Rade Dra -
inac“ u Prokupqu. Kwi`evno
ve~e otvorio je prokupa~ki glu -
mac Zoran Radenkovi} govore}i
odlomke iz wegovog romana „Ar-
i zani“, a stihove Ratka Pavlo -
vi}a ]i}ka kazivao je Sr|an
@i v kovi}.

O wegovom najnovijem ostva -
rewu govorio je Branko Pavlo -
vi}, potomak ]i}ka, o kome pi -
sac govori u „Partizanima“ i
profesor Pravnog fakulteta u
Beogradu Jovica Trkuqa. Ovom
prilikom profesor Trkuqa je
predstavio i svoju kwigu pod na -
zivom „Uspon i pad Ivana Iva -
novi}a“ koja, kako ka`e, govori o
stvarala{tvu i stradalni{tvu

ovog pisca, ali zapravo predsta -
vqa pe~at jednog vremena.

U prvom delu svoje trilogije,
koji nosi naziv „^etnici“, Ivan
Ivanovi} pi{e o dramati~nim

doga|ajima koji su prethodili
Topli~kom ustanku. U wemu ko-
ri sti dnevnik Koste Pe}anca,
jednog od vo|e ustanka i suprot-
stavqa mu imaginarne zapise
dru gog vo|e Koste Vojinovi}a.
Autor istovremeno iznosi i svoj

pogled na istoriju.
Roman „Topli~ka dr`ava“

pro pratio je doga|aje u samom us-
tanku na dramski na~in. Glavni
lik je Milivoje Perovi}, pisac

kwige o Topli~kom ustanku, koji
sada pri~a „ono {to nije smeo da
napi{e“. Opet je re~ o sukobu vo -
|a koji su, pored stradawa srp-
skog naroda, nezaobilazna tema i
ovog dela trilogije.

Svojevrsna saga o srpskim st -

radawima zavr{ava se romanom
„Partizani“, u kome se sukobi
vo|a nastavqaju. U Toplici je to
sukob komunisti~kog vo|e Ratka
Pavlovi}a ]i}ka sa ~etni~kim
vojvodom Kostom Pe}ancem.

Svi ti sukobi izme|u vo|a do -
no sili su, prema re~ima Iva no -
vi}a, samo velike i nepotrebne
`rtve koje je narod pla}ao, ali
su i same vo|e, kako on ka`e, bi -
le tragi~ari.

- Pola veka istrajavam na pu -
tu koji mi je davno predodre|en.
Iako sam izgubio mnoge „bitke“,
sve sam bli`e pomisli da dobi-
jam „rat“. U dru{tvenom, poj-
movnom i saznajnom smislu, moje
stvarala{tvo u budu}nosti ne}e
mo}i da se zaobi|e kada se bude
govorilo o istoriji Toplice, is-
takao je pisac trilogije „Naro-
dna buna“ Ivan Ivanovi} na ja -
vquju}i da ima nameru da u sko-
rije vreme, mo`da kroz eseje, „os-
vetli“ likove tri velika pisca
Stevana Sremca, Radoja Domano -
vi}a i Boru Stankovi}a.    

L.S.

Upravni odbor Fonda za talente Op{tine Prokupqe na konfer-
enciji za novinare saop{tio je odluku o dodeli jednokratne nov~ane
nagrade u iznosu od 10.000 dinara studentima iz na{eg grada, koji
imaju prosek iznad 9.00. Ukupan iznos nov~anih nagrada je 690.000 di-
nara, od toga je 670.000 pripalo studentima, a 20.000 dinara dobila je
u~enica sredwe {kole koja je osvojila drugu nagradu na Republi~kom
takmi~ewu baletskih {kola.

- Ovih 67 studenata je ponos na{eg grada i mi smo uvek zadovoqni
i sre}ni kada mo`emo makar malo da olak{amo i wima i wihovim
roditeqima na ovaj na~in. Nagrada jeste skromna, ali bi}e im od ko-
risti, rekao je predsednik UO Fonda za finansirawe talenata
Op{tine Prokupqe dr Neboj{a ^olovi}.

^estitkama na velikom uspehu, studentima koji su ostvarili
izuzetne rezultate na svojim fakultetima, pridru`ili su se i za-
menik predsednika Op{tine Prokupqe Ilija \edovi} i ~lan
Op{tinskog ve}a zadu`en za prosvetu Milan Aran|elovi}.

L.S.

U Beogradu u Domu kulture „Studentski grad“ 17. decembra
prikazani su najboqi filmovi sa Prokupa~kog festivala kratkog
filma, koji je odr`an aprila meseca u na{em gradu. Ovom prilikom
uru~ene su i nagrade autorima nagra|enih filmova, koje su prim-
ili predstavnici ambasada zemaqa iz kojih dolaze filmovi. 

Nagrade najboqim filmovima, odnosno wihovim autorima
uru~ili su direktor Festivala @ikica Jovanovi} i predsednik
`irija Dejan Dabi}. U ime autora Mohameda Farahanija, dobitnika
nagrade za najboqi igrani film pod nazivom „Kra|a“, nagradu je
preuzeo Naser Ehsani Farid, prvi konzul ambasade Irana u Srbiji.
Specijalno priznawe za igrani film „Old dog, new tricks“ dobio
je autor Oskar Udbaj, a u wegovo ime ju je primila Janike Bejn, pred-
stavnica norve{ke ambasade.

Posle ceremonije dodele nagrada, publika je sa odu{evqewem
gledala najboqa svetska kratka filmska dela. Pored najboqih fil-
mova sa festivala, publika je kao bonus mogla da vidi i vi{estruko
nagra|eni film prokupa~kog autora @ikice Jovanovi}a „Aladin i
~arobna kanta“. Posle Beograda i Novog Sada, Prokupa~ki festi-
val nastavqa turneju po Srbiji.

- Konkurs za ~etvrti Prokupa~ki festival otvoren je i traja}e
do 8. marta 2015. godine, a autori mogu slati svoje kratke igrane, do -
ku mentarne, animirane i eksperimentalne filmove na adresu Fes-
tivala, rekao je direktor ovog Festivala @ikica Jovanovi}. L.S.

Iz Fonda za finansirawe talenata Op{tine Prokupqe

Nagrade najboqim studentima
Filmovi sa Prokupa~kog festivala gostuju po Srbiji

Otvoren konkurs za novi festival

Ivan Ivanovi} zatvorio trilogiju „Narodna buna“

Roman „Partizani“ predstavqen u Prokupqu
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Novi broj ~asopisa „Polet“ Osnovne {kole „Nikodije Sto-
janovi} Tatko“, predstavqen je ~itala~koj publici na veliko
zadovoqstvo onih koji su ga stvarali, ali i wegovih ~italaca.

- Ovaj ~asopis je pravi pokazateq na{eg rada. ^lanovi nov-
inarske i foto sekcije, predvo|eni nastavnicima Danijelom Mi-
ladinovi}, Dragoqubom Radulovi}em, Mom~ilom Golubovi}em i
u~iteqicom Qiqanom Sokolovi}, oslikali su `ivot {kole, sve us-
pehe, radosti, tuge, ali i trud koji sve pokre}e. To su uradili na
na~in dostojan {kolske tradicije du`e od jednog veka, rekla je sa
vidnim zadovoqstvom direktorka {kole Qiqana Suboti} i dodala
da su ~lanovi novinarske sekcije u~enici sedmog i osmog razreda,
koji su zabele`ili sve {to su smatrali va`nim za {kolu. 

- Bilo je tu svega. Pri~e o uspesima, u~ewu, ali i zabave i sve je
odra|eno na profesionalan na~in, istakla je urednica ~asopisa,
profesorka srpskog jezika Danijela Miladinovi}.
Profesor informatike Dragoqub Radulovi}, koji je uradio
pripremu lista,  nagla{ava da rad sa decom uvek predstavqa izazov.

- Oni uvek imaju nove ideje koje zajedni~kim snagama realizu-
jemo, trude}i se da ~asopis svaki put bude interesantniji i zan-
imqiviji ~itaocima, podvukao je profesor Radulovi}. 

L.S.

U okviru projekta „Koliko jezika vredi{“, koji je finansijski
podr`alo Ministarstvo kulture i informisawa, u~enici prokupa -
~ke Gimnazije su u Narodnom muzeju Toplice odigrali predstavu u
kojoj su prikazali dela [ekspira, Joneska, ^ehova i Nu{i}a, na
ruskom, engleskom, francuskom i, naravno, srpskom jeziku.

Predstavu je re`irao Zoran Cvetkovi}, a sa wim su radili i nas-
tavnici jezika Qubomir Nikoli}, nastavnik ruskog, Jelena Marja -
no vi} engleskog i Sa{a Stojanovi}, nastavnik francuskog jezika.

- Projektu su se pridru`ili i u~enici iz drugih sredwih {kola
u Prokupqu, a muzi~ku pozadinu obezbedili su nastavnici muzi~ke
{kole „Kornelije Stankovi}“, rekao je direktor prokupa~ke Gim-
nazije Vu~eqa Radenovi}.

Ciq projekta je bio da se vrati tradicija prokupa~ke Gimnazije
da se jednom godi{we izvede predstava na jezicima koji se obra|uju u
{koli, ali i da se populari{e u~ewe stranih jezika, multikultur-
alnost i qubav prema pozori{tu. Pored nezaobilazne „Gospo|e min-
istarke“, posetioci ove predstave mogli su da vide i ~uju i odlomke
iz „Hamleta“, „Ujka Vawe“, „]elave peva~ice“ i „Tri sestre“.

L.S.

U Narodnom muzeju Toplice otvorena je izlo`ba Prirodwa~kog
muzeja iz Beograda, pod nazivom „Staro i nestalo vo}e Srbije“, au-
tora biologa Aleksandre Savi}.

Direktorka Narodnog muzeja Toplice Julka Kuzmanovi}
Cvetkovi} izrazila je zadovoqstvo zbog gostovawa ove izlo`be i
saradwe sa Muzejom iz Beograda.

- U prirodi, seoskim oku}nicama i vo}wacima, ali i na na{im
pijacama, danas je veoma te{ko videti mnoge sorte vo}a koje su na{i
preci koristili za ishranu. Iako retke, stare sorte jabuka,
kru{aka, {qiva jo{ uvek se mogu prona}i na podru~ju cele Srbije
kao pojedina~na stabla ili u mawim zasadima, u dolinama reka i na
obroncima planina, ali i u vo}wacima zaqubqenika, rekla je au-
torka izlo`be Aleksandra Savi}.

Ona je govorila o va`nosti gajewa vo}a u ba{tama i dvori{tima
kako ne bi nestale autohtone sorte vo}a sa na{eg podru~ja, jer se
smatra da su mnoge sorte i nastale sa na{ih prostora, npr. {qiva
ranka, {qiva draga~evka.

- Mnoge stare sorte koje treba da negujemo, jer su na{e bogatstvo,
nestale su, a veoma je va`no da ih imamo. Jo{ davne 1921. godine bilo
je 150 sorti jabuka, a danas ih ima svega pedesetak. One nestaju, jer
se qudi ne bave gajewem, ve} im je lak{e da ih kupe, istakla je Savi}.
Osim zna~aja u qudskoj ishrani, preradi i izradi mnogih predmeta,
autohtono vo}e je deo prirodnog pejza`a na{eg sela, ~ime ulep{ava
i oboga}uje ruralne predele. Staro vo}e je deo na{e nematerijalne
ba{tine, tradicije, obi~aja i nasle|a, kao i na{eg kulturnog iden-
titeta. Deo tog nacionalnog blaga prikupqa se, obra|uje i ~uva u
Zbirci vo}a u Prirodwa~kom muzeju u Beogradu.

- Izlo`ba „Staro i nestalo vo}e Srbije“ prire|ena je sa ciqem
da se predstavi bogatstvo, lepota i raznovrsnost autohtonog vo}a
na{ih krajeva, koje je potrebno i daqe bele`iti, istra`ivati, ko-
ristiti, ali i sa~uvati, zakqu~ila je autorka Aleksandra Savi}.
Qubiteqi prirode, uzgajiva~i vo}a, ali i svi zainteresovani ovu
izlo`bu mogu pogledati do kraja januara u galeriji Narodnog muzeja
Toplice.  L.S.

U Galeriji „Fil-art“ u Prokupqu otvorena je izlo`ba slika
slikara iz Pirota Vladimira Aran|elovi}a. Ovaj umetnik za sobom
ima 12 samostalnih izlo`bi i stotinak zajedni~kih u zemqi i inos-
transtvu. Pripada grupi samoniklih stvaralaca, koji u likovni
`ivot jednog grada zakora~e iznenada, nose}i prethodno vrlo dugo u
sebi zametke svoje prave vokacije.

Vladimir Aran|elovi} Mars se pojavio sredinom osamdesetih
godina privukav{i pa`wu temom i tretmanom crte`a, koji je pokazi-
vao odre|enu srodnost formalne prirode sa ranim crte`ima Vlade
Veli~kovi}a, razvijenim u krugu Mediale. Od tih po~etaka on je
razvijao svoju strukturu likovnog iskaza do{av{i do vrlo konkre t -
nog oblika u ciklusu Mese~eva deca, koji su i Prokup~ani imali pri-
liku da vide.

Prema re~ima istori~ara umetnosti Sr|ana Markovi}a, Ara n|e -
lovi} je slikar instinkta, a formulisanu crta~ku strukturu „puni“
odre|enim sadr`ajem koji nosi duboko u sebi, da bi ga u trenutku kada
oseti potrebu izneo i formulisao na belinu papira. Ve~e je sti-
hovima i muzikom upotpunio Sr|an @ivkovi}. L.S.

Predstava na ~etiri jezika u Muzeju

Sredwo{kolci zajedni~kim snagama

Novi broj ~asopisa „Polet“ me|u ~itaocima

O uspesima i radu

Izlo`ba slika u galeriji „Fil - art“

Slikar instinkta

Izlo`ba Prirodwa~kog muzeja iz Beograda

Staro i nestalo vo}e Srbije
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Ministarstvo prosvete, na -
uke i tehnolo{kog razvoja, Sek-
tor za u~eni~ki i studentski
standard, za realizaciju odre -
|enih projekata Domu u~enika
sredwih {kola u Prokupqu
odobrilo je 6.960.000 dinara. Deo
sredstava bi}e utro{en za iz-
gradwu teniskog terena i terena

za male sportove.
- Za izgradwu igrali{ta za

mali fudbal, ko{arku, odbojku i
rukomet, kao i teniskog terena
izdvojeno je 3,6 miliona dinara.
Budu li vremenske prilike povo-
qne, o~ekuje se da radovi budu
zavr{eni do kraja ove godine,
rekao je direktor Doma u~enika
sredwih {kola u Prokupqu Mi -
roslav Milovanovi} i dodao da

bi tokom prole}a naredne godine
na ovim igrali{tima trebalo da
krene izgradwa tribina, za {ta
}e biti izdvojeno 1,8 miliona di-
nara. Za kupovinu neophodne
opreme za po~etak rada pekare
izdvojeno je 1,2 miliona dinara.

- U kuhiwi se dnevno pravi
blizu 600 obroka. Ishranu u Do -

mu, osim 140 korisnika, koristi
i blizu 100 studenata Visoke po-
qoprivredno-prehrambene {ko -
le strukovnih studija koji se
fi nansiraju iz buxeta, rekao je
direktor i naglasio da se odre -
|ene vrste peciva prave u wiho -
voj pekari.

Fond za poboq{awe ener-
getske efikasnosti ustanovi je
odobrio 2,8 miliona dinara. U

ciqu bezbednosti |aka, na ugrad -
wu protivpo`arnih ure|aja bi}e
utro{eno 560.000 dinara.

- Osnovni ciq realizacije
svih dosada{wih i budu}ih pro-

jekata je poboq{awe uslova rada
i boravka sredwo{kolaca i za-
poslenih u Domu, izjavio je di-
rektor Milovanovi}.  

D.B.

Dru{tvo za borbu protiv ra -
ka Srbije, podru`nica u Proku p -
qu, odr`alo je prvu seriju pre -
davawa o karcinomu dojke i gr li -
}a materice namewenu `ena ma
za poslenim u ustanovama kultu -
re, javnim preduze}ima, kao i
oni ma koji `ele da ne{to vi{e
saznaju o ovim opakim bolestima
i merama prevencije, koje su us -
lov za rano otkrivawe i izle -
~ewe.

- Ovakva predavawa smo orga-
nizovali s ciqem unapre|ewa
in formisanosti o u~estalosti
ovih malignih bolesti, fakto -
rima rizika za wihov nastanak,
kao i o zna~aju delotvornih mera
prevencije, istakla je dr Dani e -
la Risti}, predsednica Dru{tva
za borbu protiv raka Srbije.

Prema wenim re~ima, rak
doj ke je naju~estalije maligno
oboqewe kod ̀ ena. Svake godine

broj novoobolelih `ena se pro-
gre sivno pove}ava, a smrtnost se
ne smawuje. U 2010. godini regis -
trovane su 24 pacijentkiwe sa

karcinomom dojke, dok je u 2011.
godini prijavqeno 39 obolelih

`ena. 
Rak grli}a materice je tako -

|e tihi ubica, iz razloga {to se
skoro ne pojavquju nikakvi simp-

tomi bolesti sve do faze kada je
bolest ve} uznapredovala i kada

su {anse za izle~ewe male. 
Srbija je po broju obolelih

od raka grli}a materice na pr -
vom mestu u Evropi. Svake godi -
ne otkrije se oko 1.400 novo obo-
lelih ̀ ena, a oko 500 umre od ove
opake bolesti.

- Zbog toga su preventivni
pregledi neophodni kako bi se
bolest otkrila na vreme, a samim
tim i uspe{nost le~ewa je ve}a,
rekla je dr Risti} i istakla da se
mali broj `ena redovno javqa na
preventivne preglede, uglavnom
tra`e pomo} kada se pojave simp-
tomi, a to ve} ukazuje da je bolest
poodmakla.

Ovi podaci nas teraju da bu -
de mo stalno na oprezu. Rano ot -
kriven rak dojke i grli}a
mate rice je izle~iv u velikom
broju slu~ajeva. Me|utim, Pro -
kup~ a nke kojima je bila
namewena pr va serija predavawa
nisu po ka- zale zainteresovanost
za ovu temu, o kojoj ih neznawe
mo`e ko{tati `ivota. 

Q.M.

Predavawe o karcinomu dojke i grli}a materice

Prevencijom protiv bolesti

Dom u~enika sredwih {kola u Prokupqu

Obezbe|eni boqi uslovi boravka u~enika




